
 
 
 
 
 
 
 

Side 1 

Referat generalforsamling 2023  

Lørdag d. 24. april i Nyborg Idræts- og Fritidscenter 

Referent: Rebecca 

Dagsorden: 

1. Valg af dirigent  

2. Bestyrelsens beretning  

3. Forelæggelse af det reviderede regnskab  

4. Fastlæggelse af kontingent  

5. Behandling af indkomne forslag  

6. Valg af formand 

7. Valg af bestyrelsesmedlemmer og suppleanter 

8. Valg af revisor 
 

 

1. Valg af dirigent:  

Tomas blev valgt som dirigent.  

 

2. Bestyrelsens beretning:  

Der henvises til årsberetningen 

I en kommune skal man bruge mange timer, mennesker, og megen koordination 
for at ændre noget. Det er meget for forældre, der også har meget at gøre 
derhjemme. Derfor foreslås det, at vi har en formand, som er fagprofessionel i 
stedet for en forælder. Andre fordele: at vi ud over det politiske spor i højere grad 
er med til at præge de uddannelses- og efteruddannelsestiltag, der er i DK. Det vil 

https://abaforeningen.dk/wp-content/uploads/aarsberetning_2023.pdf


 
 
 
 
 
 
 

Side 2 

en fagprofessionel kunne bidrage bedre med. Men dette ville kræve en 
vedtægtsændring.  

Herefter lagde formanden op til gruppearbejde om følgende spørgsmål:  

• Hvad er fordelene ved at have en fagprofessionel som formand, og er der 
ulemper?  

• Hvad er ABA-foreningens formål?   

• Skal foreningen have nyt navn, ny branding?   
  

Grupperne fremlagde deres overvejelser som følger:  

Gruppe 1:  

En fagprofessionel som formand - fordele: det kræver overskud, som forældre 
ikke har med job ved siden af  -> stærkere profil. ulemper: hvis man ikke har tæt 
forbindelse til forældre, mister man grundlag ned til gulvet. "Hvordan er det at 
være i". 

Dette leder videre til foreningens formål: at møde andre forældre, der står i 
samme udfordringer samt at udbrede dette tilbud til så mange børn som muligt. 
Give dem muligheden for at blive inkluderet i samfundet på sigt.   

Branding/navn: anden klang, når man i Århus siger "Anerkendende Børnemiljø 
analyse" - ked af at give navnet væk, men fint at give det en anden undertekst.  

Foreningen bør fokusere på at få lokalmiljøer op at køre igen. fx kbh og århus til en 
start. Det nære.   

Gruppe 2:  

Vi synes det er en god ting at få en fagprofessionel. Grundene til ikke at have det er 
ikke aktuelle mere. Dog vigtigt at foreningen beholder et forældrespor: et "nye 
forældre spor" samt et "uddannelses/sparringsspor". Fx online cafe eftermiddage 
er relativt succesfuldt. Kan en fagprofessionel skabe samling i det bredere miljø? 
Bedre repræsentere vores ideer?  
Navnet: det er lidt en taber-sag at kalde det ABA. Der er meget baggage. Der er 
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meget dårligt ABA . Det vi mener ABA kan er et udviklingsfokus. Vi ser på barnets 
ressourcer = et bredere fokus end blot behavioral science.   

Man kan bruge meget tid på at komme bagom de tre bogstaver: Uddannelsen der 
er på retræte, identitetspolitiske vinde  - "neuroaffirming"    

Gruppe 3:  

De kan godt se en fagprofessionel som formand. Måske effekt: at få et 
uddannelsesspor i DK. Forbehold: der bør stadig være overvægt af forældre. For 
dem har det været godt ift det politiske arbejde at have en forælder som formand- 
den sjæl, der dermed lægges idet.  

En stor del af foreningens formål er den initielle informationssøgning, som 
forældre laver i starten, derudover er det gavnligt for forældre at være i kontakt 
løbende ifb. arragenemter: man får "et los i røven". Det nye logo er man glad for. 

Navn: det må godt ændre sig, men hvad skal det så være. Idéen med undertekst er 
god. Lige nu er der en god undertekst. 

Gruppe 4:  

Kan formanden være fagprofessionel? Der var forskellige meninger. Ulempe: 
Uheldig sammenblanding af kommercielle interesser, når man kommer som 
forælder og vil afsøge mulighederne. supervisor-marked er et gråt marked som 
siger forskellige ting og som også sælger et produkt. Men forældrer har ikke altid 
uddannelsen til at skelne mellem supervisorer. En fagprofessionel ved roret 
kunne give en mere legitim platform til at sælge et produkt, som ikke er 
ordentligt. Det er faren ved at have en fagprofessionel som formand.  
 
Man ønsker at beholde beskyttelsen af at man som forældre kan komme et sted 
hen og få uvildig rådgivning. Diskussion: Kunne det stadig være en forælder der 
var formand, og så er der stadig stærkt "hold" af fagprofessionelle.  
    

Gruppe 5:  

Snakkede om at der selvf er økonomiske interesser, men man kan jo holde fast i , 
at det KAN være en fagprofessionel. I en bestyrelse kan man fordele i mellem sig: 
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hvad er vi gode til, man kan her tage imod forældrehenvendelser - det behøver 
ikke være formanden, nye forældre henvender sig til.  

 
Dette hænger sammen med, hvad formålet er. Men det, der vælges bør hænge 
sammen med situationen. De fagprofessionelle er dog meget langt fra hinanden.  

Formål: drøm om materialebank. Tror ikke på at fagfolkene kan samles.  
ABA er evidensbaseret og man kan søge penge til det. Forældresamarbejde, 
systematik er fantastisk. Der er farer ved, at det hedder ABA-foreningen. Det burde 
måske hedder noget mere overordnet/mere spiseligt og ABA kunne være en 
underrubrik.     

Talerække:  

Peter: Faktisk siger loven ikke, at metoder til hjemmetræning skal være 
evidensbaserede - blot dokumenterbare. Problem i at der ikke er en certificering. 
Det ville være godt hvis en fagprofessionel kunne løfte den etiske og faglige fane 
højt. Som forældreforening har vi ikke tidligere haft autoritet til at tale ind i dett 

Andet medlem: tror vi må ændre navnet i et eller andet omfang.   

Henriette: Sidst talte vi om et etisk råd. Det mangler vi. Det er årsagen til at 
BCABA'en kun er i USA er at man ikke kan tjekke det nok. Vi er så få i DK, så det 
ville næsten ikke være muligt. Vi diskuterede i stedet muligheden for et "Nordisk 
Råd", hvor man startede med at registrere, hvem der praktiserer på et rimeligt 
fagligt grundlag, følge op med løbende uddannelse.   

Anders: Angående navn. Vi skal definere ABA - buzzwords: vi skal finde de ord, der 
googles ofte. Det ville ikke skade at lægge sig op ad noget som folk i forvejen søger 
på.    

Unnur: Angåede navn: Har altid være fortaler for ABA, vil ikke forsvare det mere. 
Servicestyrelsen nye udgivelse nævner tit ACT, PECS osv, som er baseret på ABA. 
    

Henriette: Vi har talt om hvordan man kan få forældre mere aktive uden at de skal 
være en del af bestyrelsen.  
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3. Forelæggelse af det reviderede regnskab 

Der henvises til det reviderede regnskab  

4. Fastsættelse af kontingent. 

Bestyrelsen lagde op til, at kontingentet skulle forblive uændret. 

5. Behandling af indkomne forslag  

Forslaget om at ændre Vedtægternes §5, stk. 1 blev enstemmigt vedtaget. Herefter 
lyder teksten: 
 
Foreningen ledes af den på generalforsamlingen valgte bestyrelse, bestående 

af mindst fire og højst otte bestyrelsesmedlemmer samt formanden. Mindst 

halvdelen af bestyrelsesmedlemmerne skal være forældre/pårørende til 

personer med diagnose inden for det autistiske spektrum. 

6. Valg af formand 

Henriette Juul Brandtbjerg blev valgt som formand.   
  

7. Valg af bestyrelsesmedlemmer og suppleanter 

Jane Møller Nielsen og Torben Eid Ibsen var på valg, og ønskede ikke genvalg  

Anne Lindholt var på valg, og blev genvalgt. 
 
Robert Heidebo (slagelse) blev valgt som nyt bestyrelsesmedlem.  

Anders Kirden (Århus) blev genvalgt som suppleant. 

8. Valg af revisor.  

Frederik Bille fra JH Revision blev valgt som revisor. 

   

https://abaforeningen.dk/wp-content/uploads/ABA_regnskab_underskrevet_2022.pdf

